

Shari'ah Pronouncement

(18/2017/SP/NBC)

Subject: Profit Calculation Weightages in Mudarabah Pool based on Product Type and Period Method

Praise be to Allah, Peace and Blessings upon Prophet Muhammad, his family and his companions, hereafter...

I have received a request from National Bonds Corporation (NBC) to provide Shari'ah Board opinion in regard of the Mudarabah Pool Profit calculation Weightages based on product Type and Investment Period Method as per the below table:

Product / Period	Weight
Saving Bonds – less than 3 months	2.60%
Saving Bonds – 3 months and less than 6 months	3.91%
Saving Bonds – 6 months and less than 1 year	5.21%
Saving Bonds – One year or more	6.51%
Term Bonds – Up to one year	52.08%
Term Bonds – more than one year and up to 2 years	65.10%
Term Bonds – more than two years and up to 3 years	78.13%
Step Up Bonds - 3 years	100 %

After reviewing the weightages system based on product and period, I have found no contrary in it with the rules and principles of Islamic law.

فتوى شرعية

(2017/18/ف.ش.ص.و)

الموضوع: أوزان حساب الربح في وعاء المضاربة على أساس نوع المنتج والفترة

الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين، وبعد،،،

فقد اطلعت على طلب شركة الصكوك الوطنية رأي الهيئة الشرعية في أوزان حساب الربح في وعاء المضاربة على أساس نوع المنتج وفترة الاستثمار كما هو مبين في الجدول التالي:

الوزن	المنتج / الفترة
%2.60	صكوك الادخار – أقل من 3 أشهر
%3.91	صكوك الادخار – أكثر من 3 أشهر وأقل من 6 أشهر
%5.21	صكوك الادخار – أكثر من 6 أشهر وأقل من سنة
%6.51	صكوك الادخار – لسنة واحدة أو أكثر
%52.08	تيرم صكوك – أقل من سنة
%65.10	تيرم صكوك – أكثر من سنة إلى (2) سنتين
%78.13	تيرم صكوك - أكثر من (2) سنتين إلى 3 سنوات
%100	ستيب أب صكوك - 3 سنوات

وبعد مراجعتي وإطلاعي على الأوزان المقترحة على أساس نوع المنتج والفترة، تبين لي أن توزيع الأوزان على النحو المذكور أعلاه لا يخالف أحكام ومبادئ الشريعة الإسلامية.



الصكوك الوطنية
NATIONAL BONDS

شريركم المفضل للاحتسار
Your Trusted Savings Partner

Therefore, I have no objection to NBC to apply the weightages system in Mudarabah Pool profit calculation provided that NBC discloses it precisely to relevant clients. However, this Fatwa needs to be presented before NBC's Shari'ah Board in the first upcoming meeting for approval.

وعلى هذا فلا مانع عندي من تطبيق طريقة الأوزان الموضحة، بشرط أن تفصح شركة الصكوك الوطنية لعملائها عن تفاصيل هذا الجدول، على أن تعرض الفتوى على الهيئة الشرعية لشركة الصكوك الوطنية في أول اجتماع قادم لاعتمادها.

Wednesday 7 Rajab 1438H
corresponding to 5th April, 2017 AD

الأربعاء 7 رجب 1438 هـ
الموافق 5 نيسان (إبريل) 2017م

May Allah bless Prophet Muhammad and prayer
and peace be upon him
May Allah bless the efforts

وصلى الله وسلم وبارك على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه
والله الموفق

د. عبد الستار أبوغدة
رئيس الهيئة الشرعية وعضوها التنفيذي